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Írásbeli kérdés
Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnök e
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánunk benyújtani Dr. Fazeka s
Sándor, földművelésügyi miniszterhez ,

„A környezetvédelmi elő írásokat betartva működik-e az Észak-Balatoni Regionáli s
Hulladékkezelő királyszentistváni komplex hulladékkezel ő központja?”

címmel ,

amelyre a választ írásban kérjük,

Tisztelt Miniszter Úr !

Hazai és európai uniós támogatással, 158 település társulásával, több ütemben, közel 5 milliárd forin t
beruházással valósult meg az Észak-Balatoni Regionális Hulladékkezel ő királyszentistváni komplex
hulladékkezelő központja. A telepen 66 ezer négyzetméteres szabad felület ű hulladékdepóniát, egy
mechanikai-biológiai hulladékkezelő csarnokot és annak kiszolgáló létesítményeit alakították ki . Azt
ígérték, hogy a térségben keletkez ő hulladékot zárt konténerekben szállítják, majd a
válogatócsarnokban szétbontják, aprítják, biológiailag kezelik, hogy a már gyakorlatilag csak a
komposzt minő ségű „szemét” kerülhessen a depóniára . Azaz nem kerülhet oda semmi olyasmi, ami a
rágcsálóknak, madaraknak táplálékot jelentene . A többi műanyagot, fémet hasznosításra eladják ,
ezzel is csökkentik a lakossági terheket .

Ezzel szemben hosszú ideje azt tapasztalni - számtalan helyszínen készült fotó, video tanúsága és a
helyszín megtekintése alapján -, hogy a szemetet válogatás, feldolgozás és biológiai kezelés nélkül, a
műanyagot tartalmazó bálahalmazokat egymásra rakva „deponálják” a hulladékot, ahova gyakra n
kerül autógumi, festék és más veszélyes hulladék is . A madarak és rágcsálók is megszállták a
Balaton Kiemelt üdülőterület szomszédságában található létesítményt, pedig a társulás azt hirdeti
honlapján, hogy : „Itt tiszta Európa épül .”

Tisztelt Miniszter Úr !

Mindezek alapján tesszük fel önnek kérdéseinket :

1. Miért deponálják válogatás, feldolgozás és komposztálás nélkül a kommunális hulladék dönt ő
részét a királyszentistváni hulladékkezelőben?

2. Előírásszerű-e az, hogy bontatlan PET palackokból álló, bálákat halmoznak egymásra szint e
az egész lerakó területén?
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3. Szabályszerű-e, hogy a hulladéklerakó depóniának majdnem az egész felületét használat al á
vonták és arra csak ritkán kerül takarás ?

4. Van-e egyáltalán a hulladékkezel ő társulásnak elegendő forrása az elő írásszerű működésre?

5. A képekkel és videókkal is dokumentálható ijeszt ő állapot megfelel-e a hazai és az unió s
környezetvédelmi előírásoknak és nem veszélyezteti-e az uniós támogatás felhasználásána k
jogszerűségét?

6. Milyen következményei lehetnek, ha bebizonyosodik, hogy veszélyes hulladék is kerül a
depóniára?

Válaszait előre is köszönjük !

Budapest, 2016 . április 26 .
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